
Referat af DASAMS bestyrelsesmøde d. 29.9.2010 
Deltagere: Jens Tølbøll Mortensen, Berit Andersen, Kirsten Horsten, Tyra Grove Krause, Thea 
Kølsen Fischer, Andreas Bjerrum 

Afbud: Ulrik Steen, Dorte Lange Høst 

1. Valg af referent: Andreas 

2. Godkendelse af dagsorden: Godkendt med rettelser 

3. Godkendelse af sidste referat + opfølgning  

Indkaldelse til bestyrelsesmøder skal også sendes til formænd for DASAMS underudvalg. 
Bestyrelsen besluttede, at datoer for de næste bestyrelsesmøder skal (gen‐)udsendes til alle i 
bestyrelsen, inkl. formænd for undergrupper (Ane Vind, Kenneth Kibsgaard).  

Intet til opfølgning. 

4. Planlægning af opfølgende møde med DADL’s uddannelsesafdeling 

Formålet med det opfølgende møde med DADL’s uddannelsesafdeling er at identificere behov for 
videreuddannelse fælles for samfundsmedicinske speciallæger. Bestyrelsen afventer input fra 
Ulrik/DADL. Thyra følger op med Ulrik/DADL og vender tilbage til den øvrige bestyrelse. 

5. Repræsentant for yngre læger i specialet til ansættelsesudvalget i Videreuddannelses region 
Nord  

Punktet udgik, da Ulrik ikke var til stede. 

6. Visioner for DASAMS og fremtidige aktiviteter for DASAMS 

Bestyrelsen drøftede fremtidige aktiviteter for DASAMS, og drøftelserne kredsede primært 
omkring, hvilken profil DASAMS ønsker at tegne. DASAMS har i løbet af de senere år arbejdet for 
at opnå en fælles identitet for samfundsmedicinere. Bestyrelsen ønsker, på basis af det arbejde 
der er foregået, at øge opmærksomheden omkring specialet. 

DASAMS er et videnskabeligt selskab, der bl.a. har til opgave at fremme samfundsmedicineres 
stemme i det offentlige rum, og sikre nuance i den samfundsmedicinske debat. Det er vigtigt at 
sætte fokus på, hvem samfundsmedicinerne er til for, og hvordan samfundsmedicinere bedst 
opnår indflydelse på samfundsmedicinske emner. Mulige emner, for hvor DASAMS kan involvere 
sig i den offentlige debat, kan være strukturelle tiltag til forebyggelse af tobaksforbrug og/eller 
alkoholforbrug blandt yngre. Bestyrelsen drøftede muligheden for at udpege ”fagspecifikke 
eksperter”, som selskabet kan henvise til. 

Bestyrelsen besluttede, at selskabet skal arbejde videre med formulering af vision/mission og 
værdier for DASAMS. Berit informerede, at hendes afdeling er ved at færdiggøre en 
virksomhedsplan, der eventuelt kan give inspiration til en lignende proces i DASAMS. Berit sender 
virksomhedsplanen til bestyrelsen, når den er færdig. 



Bestyrelsen foreslår, at emnet for næste års Hindsgavlmøde bliver ”Hvordan får DASAMS en fælles 
stemme, hvor skal vi have en stemme og hvilke emner skal DASAMS involvere sige i?” 

7. Jobannoncer på laegejob.dk for ikke‐regionale afdelinger 

Ikke‐regionale afdelinger har p.t. ikke mulighed for at opslå jobannoncer på laegejob.dk. 
Bestyrelsen foreslår, at jobopslag sendes til netværket for samfundsmedicinere, og at DASAMS 
fortsat lægger pres på laegejob.dk for at give mulighed for at annoncere der igennem. Afventer 
tilbagemelding fra Ulrik. 

8. DASAMS som mulig arrangør af/initiativtager til prækonference samt tema for dette i 
forbindelse med næste års EUPHA‐konference i nov. i København  

Bestyrelsen bakker op om idéen. Afventer input fra Ulrik. 

9. Nyt fra Uddannelses – og kursusudvalget 

Afventer input fra Ulrik. 

10. Nyt fra Gruppen af Yngst Samfundsmedicinere 

Gruppen afholder første møde i november. Yngste Samfundsmedicinere ønsker at blive involveret 
i arbejdet med den kommende målbeskrivelse for samfundsmedicin. Efter gruppens næste møde, 
vil Andreas tage kontakt til Anita vedr. samarbejde mellem Yngste Samfundsmedicinere og udd. 
udv. 

11. Nyt fra Hindsgavlgruppen 

Gruppen består af Kristen Horsten, Bente Engstrøm og Andreas Bjerrum. Gruppen vil arbejde 
videre med emnet foreslået under pkt. 6: ”Hvordan får DASAMS en fælles stemme, hvor skal vi 
have en stemme og hvilke emner skal DASAMS involvere sige i?”.  

Mulige oplægsholdere blev drøftet, og det blev foreslået at overveje 

• Filosofiprofessor Uffe Juul Jensen vedr. Medicinsk filosofi og videnskabsteori 

• Spindoktor Michael Kristensen, formand for sundhedskomiteen 

• Frede Olsen 

Desuden foreslår bestyrelsen, at der ifm. Hindsgavl arrangeres en poster session, hvor 
samfundsmedicinere kan præsentere aktuel forskning. 

12. Nyt fra forskningsudvalget. 

Intet nyt. 

13. Evt. 

Jens gjorde opmærksom på en interessant artikel i Social Science & Medicine:“Has the English 
strategy to reduce inequalities failed?” af Johan P. Machenbach. Artiklen er vedhæftet. 


